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Beslutande ledamöter: 

 Per Ankersjö (C) ordföranden  

  

Jonas Nilsson (M)  

Torbjörn Erbe (M)  

Helena Levy (M)  

Nils Ingelström (M)  

Karin Karlsbro (FP)  

Mikael Magnusson (S)   

Rana Carlstedt (S)  

Mats E. P. Lindqvist (MP)  

  

 
Tjänstgörande ersättare: 

Charles Berkow (MP)  för Katarina Luhr (MP) vice ordföranden 

Anders Thureson (M)  för Per Ola Bosson (M) 

Fredrik Canerstam (S)  för Åsa Wester (S) 

Sara Stenudd (V)  för Stellan F Hamrin (V) 

 Ersättare: 

 

Andreas Lundin (M)  

Frida Johansson Metso (FP)  

Per Johansson (FP)  

Maria Brogren (C)     

Clara Lindgren (MP)  

  

 
Tjänstemän: 

 Förvaltningschefen Gunnar Söderholm, Daniel Selin, Ellinor Fiebranz Andersson, 

Emily Tjäder, Gustaf Landahl, Håkan Andersson, Malin Ekman, Maria Svanholm och 

Pia Winbladh Högfors samt borgarrådssekreteraren Albin Ring och 

borgarrådssekreteraren Markus Berensson. 

 

 

 



  

 § 12 
Skrivelse till miljö- och hälsoskyddsnämnden, ”Dags att åtgärda våra  
sjuka hus” 
Dnr 2013-6271 

 
Beslut 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande  

 som svar på skrivelsen. 

 
Handlingar i ärendet 

Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 16 maj 2013. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

1) Ordföranden Per Ankersjö (C), Jonas Nilsson m.fl. (M), Karin Karlsbro (FP), 

Mikael Magnusson m.fl. (S) och Mats E.P. Lindqvist m.fl. (MP) föreslår (se 

beslutet). 

 

2) Sara Stenudd (V) föreslår att miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt 

följande: 

 

Vi tackar förvaltningen för den utförliga redovisningen men vill om möjligt ha 

följande förtydliganden utredda; 

 

1  Har fullmäktiges uppdrag slutredovisats av staden? 

 

2  Flertalet av de ”utpekade” förskolorna har tydligen inte följts upp vad gäller 

de ursprungliga klagomålen rörande ev. fuktskada. Har åtgärder vidtagits? 

 

3  Vilka mätningar av giftemission har utförts och vad blev resultatet? 

 

Vid klagomål på hälsobesvär som är vanliga vid sjuka hus, lukter, mögel 

och fukt och ventilation är det en adekvat uppmaning till fastighetsägaren att 

utföra en mätning av inomhusmiljön för att få klarhet i vilka kemikalier och 

föroreningar som förekommer.  

 

Vi vet att mätning av total-mängder i rumsluft är en tveksam metod, vilket 

är anledningen till att vi tidigare kritiserat användandet av denna metod för 

att utesluta problem. Däremot kan metoden ibland vara bra som en 

inledande indikation. Höga värden indikerar problem – låga värden säger 

ingenting. Det är just därför vi och andra förordar s.k. Tenax-mätningar av 

relevanta gifter (ex. n-butanol och 2-etylhexanol; se FOA – Projektrapport 

Dnr 336-2104-93; diarieförd 1995-02-27) direkt mellan fuktskadad betong 

och överliggande material (plast). Det är värdefullt och kan klarlägga om 

exv. golvmaterialet är fuktskadat, om ventilationseffektiviteten är 

undermålig och om det förekommer mögel eller kända toxiska ämnen.   
 

Vi vill i övrigt framföra beträffande begreppet ”Sjuka Hus” att det ofta 

handlar om enstaka lägenheter och särskilt känsliga personer. Så är det 

nästan alltid i många olika sammanhang. Vi anser ändå i likhet med WHO 

att Sick Building Syndrome är en bra benämning, som ex. användes 



  

regelbundet vid de seminarier av bl.a. KI som vi deltagit i under våren.  Det 

föreslagna – och ganska svårförståeliga alternativet – upplever vi mest som 

ett sätt att förringa problemet, vilket varit ett återkommande inslag i dessa 

sammanhang. Umeå Universitet utreder f.n. samband mellan överkänslighet, 

allergi, el-allergi och Sjuka Hus syndrom, vilket vi tror är ett lovande 

angreppssätt. Vi tycker därför att förvaltningen bör återinföra användandet 

av WHO:s begrepp Sjuka Hus. Vi och många andra kommer att göra det 

och det skulle underlätta kommunikationen. 

 

Om det finns tekniska mätningar som kan korreleras med ohälsa beror på 

om studier utförts. Vi kan notera att ex. de av FOI utpekade ämnena mycket 

sällan relaterats till ohälsa och att forskningen inom området generellt sett är 

liten. Sjukvården har inget system för att fånga upp denna typ av problem, 

trots att de är vanligt förekommande. 

 

4H-rapporten innehåller flera bra ansatser men vi väntar på genomförandet. 

Att ändra miljömålet ger inte i sig större förbättringar. 

 

Klaganden utgår från sin egen upplevelse av problemen dvs att man har 

ögon-, näsa- eller halsbesvär, hudbesvär, eksem eller andra typiska 

allergiska symptom. Det borde finnas en ingång i anmälningssystemet 

utifrån sådana upplevelser. Nu måste man själv veta vad problemen beror 

på, vilket är ganska mycket begärt och synd på ett system som i övrigt är så 

bra. 

 

Vi vet inte vad ”Ecos” är men gissar att det handlar om elektronisk sökning. 

Innebär detta att ex. åtgärder beträffande de utpekade daghemmen och andra 

inte följts upp vad gäller material som inte finns i det elektroniska systemet 

(om det inte är fullständigt)? 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Per Ankersjö (C) ställer förslagen mot varandra finner att nämnden 

beslutar enligt förslag från Per Ankersjö (C), Jonas Nilsson m.fl. (M), Karin Karlsbro 

(FP), Mikael Magnusson m.fl. (S) och Mats E.P. Lindqvist m.fl. (MP).  

 
Reservation 

Sara Stenudd (V) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till sitt förslag. 

 

 
 

    Vid protokollet 

    Ellinor Fiebranz Andersson 

 

 

 

Rätt utdraget intygar: 
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